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Leden van de raad, 
 
Het waren de laatste weken roerige weken. Emotionele weken.  
Weken waarin de Urker politiek, en daarmee het gemeentebestuur van Urk, 
een forse kras heeft opgelopen.  
 
Het moet een voorrecht zijn om deel uit te mogen maken van het bestuur 
van een gemeente. 
En in het bijzonder van de gemeente Urk. 
Samen vormen we de overheid.  
Dat schept een grote verantwoordelijkheid. 
Van de overheid wordt verwacht dat ze het goede zal doen voor de 
inwoners. 
 
De betrouwbare overheid. Ja, dat behoren we te zijn. 
De inwoners van Urk moeten daar onvoorwaardelijk vanuit kunnen gaan. 
Daarvoor is nodig het goede voor elkaar en voor de inwoners van Urk te 
zoeken. 
Ten diepste gaat het om het woord vertrouwen. 
De inwoners van Urk mogen er vanuit gaan dat de woorden die wij spreken 
op waarheid berusten. 
Dat op een waardige wijze met elkaar wordt gesproken, met respect voor de 
ander. 
Daarbij dient niet de persoon, maar de zaak voorop te staan. 
 
 
Leden van de raad, 
 
Helaas hebben de achterliggende weken een ander beeld laten zien. 
Afgelopen weken zijn via de media, via twitter en via e-mail woorden 
gesproken door de heren J. Hakvoort en W. Woord die suggestief zijn, halve 
waarheden bevatten en soms zelfs volledig onjuist. Of dit nu bewust of 
onbewust is gebeurd, laat ik in het midden.  
 
 
Leden van de raad, 
 
Ik weet hoe het voelt wanneer je mensen onheus en respectloos bejegent. 
Het heeft me pijn gedaan. Ook ik kreeg er van langs. 
“Waarom reageert u niet?”, hebben velen aan mij gevraagd. Dat is ook een 
logische vraag en bijna ook een logische reactie als je onrecht wordt 
aangedaan. 
 
Maar toch… ik zou het hogere belang daarmee niet dienen.  
Het Berechja College stond op het punt om te vallen. 
Het ministerie was van plan de stekker er uit te trekken. 
En dat moest koste wat het kost worden voorkomen. 
Daarom heb ik niet gereageerd. 
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In de tussentijd hebben we niet stil gezeten. Rijk, provincie, gemeente en 
school zijn erin geslaagd om het nautisch-maritiem onderwijs en het 
voortgezet onderwijs voor Urk te behouden. Voor onze jeugd en voor Urk. 
Ik ben dankbaar dat ik niet heb gereageerd op alle aantijgingen. 
Los daarvan ben ik van mening dat ik dat niet via de media maar in deze 
zaal verantwoording moet worden afgelegd. 
 
Ik reageer nu, hier in de raadszaal van de gemeente Urk. En straks in 
februari bij het rapport van bevindingen van het bureau Hoffmann nog een 
keer. 
 
Eerst over de door mij gevolgde procedure na het lekken van stukken. 
 
Na het Urkerland-artikel en Omroep Flevoland-bericht (twee stukken die 
gelekt zijn) ben ik in actie gekomen. 
 
Nogmaals, het Berechja stond op omvallen. Grote tekorten (miljoenen) 
waren ontstaan. Het ministerie dreigde de stekker er uit te trekken. 
Dat zou een aderlating voor Urk zijn. Wat je kwijt bent, krijg je niet meer 
terug. 
We hebben veel jeugd. 
Het is van het grootste belang dat de school in de benen blijft. 
Dat is onze inzet, onze eerste prioriteit geweest. 
Het nautisch-maritiem onderwijs is uniek. 
We geloven dat hier een grote toekomst ligt voor de Urker jeugd en 
economie. 
 
Alleen als gemeente kunnen we de school niet in de benen houden. 
Vandaar dat we onderhandelingen zijn gestart. In beslotenheid. Zo werken 
die onderhandelingsgesprekken nu eenmaal. 
De bestuurders van de school hebben zich ook ten volle ingezet. 
Dan is het betreurenswaardig dat vertrouwelijke stukken lekken. 
Dan wordt niet beseft welke belangen op het spel staan. 
Ook worden personen in het openbaar genoemd en gedupeerd. 
 
Na het lekken heb ik raadsleden en ambtenaren die daarvoor in aanmerking 
kwamen om de beurt opgeroepen om bij mij en de griffier te komen. 
Alle raadsleden, wethouders en ambtenaren hebben de eed afgelegd. 
Een groot goed. 
Maar na de consultatieronde bleek dat alle raadsleden, wethouders en 
ambtenaren verklaarden niet te hebben gelekt. 
Dus iedereen heeft de eed afgelegd, niemand heeft het gedaan en toch is er 
gelekt. 
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Gelet op de verklaringen die alle betrokkenen hebben afgelegd, heb ik toen 
– na consultatie van de fractievoorzitters – besloten een onderzoeksbureau 
in te schakelen om aan waarheidsvinding te doen. 
 
Dat is geen kruimelbureau. Nee, veel overheidsinstanties schakelen dit 
bureau in. 
Het bureau is deskundig, gecertificeerd en wordt voor vele onderzoeken 
ingezet. 
En – zo zit de Nederlandse wetgeving ook in elkaar / of je ermee eens bent 
of niet – je hoeft geen antwoord te geven als je dat niet wilt. 
 
 
Leden van de raad, 
 
Wellicht ten overvloede. 
Door mij is gevraagd nog voor het bedrijfsbureau is ingeschakeld of men 
bereid is aan een vervolgonderzoek (met tussen haakjes: digitaal) deel te 
nemen.  
Vervolgens is in een verklaring door een vijftal leden van de gemeenteraad 
aangegeven hieraan vooralsnog geen gehoor te geven. Een aantal redenen 
is hiervoor genoemd. De reden dat e mails beschikbaar zouden moeten 
worden gesteld staat niet in de verklaring gemeld. 
Als de uitkomsten van gesprekken tussen het bureau Hoffmann hiertoe 
aanleiding geven, kan gevraagd worden om uw gemeentemail, op uw 
gemeente-iPad te mogen inzien en dan nog alleen de gemeentelijke 
stukken. Er worden trefwoorden ingegeven en op basis daarvan wordt een 
aantal mails geselecteerd waar men dan inzage in zou willen hebben. 
 
 
Het heeft me verbaasd dat de heren Hakvoort en Woord steeds aangaven 
dat de burgmeester zou hebben gelekt. 
Reden: ik zou de verklaring door vijf raadsleden waarom niet wordt 
meegedaan aan het onderzoek aan de fractievoorzitters heb verstrekt. 
Iedereen begrijpt toch dat ik dit met het presidium bespreek? En dat het in 
huis blijft.  
Daar hoort de verklaring juist! Maar dat de waarheid hiermee wordt 
verdraaid en dat betreur ik. Op verzoek van een indiener heb ik de 
verklaring met het presidium gedeeld. 
 
 
Leden van de raad, 
 
Tot slot stellen de raadsleden Hakvoort en Woord in een mail dat ik – citeer 
“Het onderzoek naar onze mening een meesterlijke truc is om het werkelijke 
probleem onder de pet te houden.” Einde citaat. 
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Ik heb het al gezegd dat ons primaire doel was en is het redden van het 
Berechja College. Daar ging verreweg de meeste energie naar uit. 
Op het moment dat het reddingsplan bekend is, zo heb ik in verschillende 
bijeenkomsten aangegeven waar alle raadsleden bij aanwezig waren, zal 
uiteraard openbare verantwoording worden afgelegd.  
 
Juist om het Berechja College te redden heb ik gewacht met het afleggen 
van een openbare verantwoording. Daar heb ik nooit enig misverstand over 
laten bestaan. 
De mail waarin staat dat ik ‘de werkelijke problemen onder de pet wil 
houden’ is dus onjuist en niet waar. 
 
Ik roep de heren J. Hakvoort en W. Woord nadrukkelijk op om hiermee te 
stoppen. Er hebben genoeg beschadigingen van personen en instellingen 
plaatsgevonden. Genoeg is genoeg! 
 
 
Leden van de raad, 
 
De laatste maanden is er achter de schermen door veel partijen veel energie 
besteed aan het redden van het Berechja. De minister, de staatssecretaris, 
het college van GS (in het bijzonder gedeputeerde Jan Nico Appelman) de 
interim bestuurder en de gemeente Urk. 
 
Een prachtig resultaat na maanden van onderhandeling. Uiteraard zullen PS 
en uw raad zorgdragen voor de formele besluitvorming. 
Het VMBO blijft op Urk! 
Er komt een drie jarige HAVO naar Urk! 
De nautische/visserijschool blijft op Urk! 
 
Onderhandelingen gebeurden en gebeuren in een vertrouwde omgeving. 
Onderhandelingen vinden plaats op basis van wederzijds vertrouwen.   
De onderhandelingen om het Berechja College te redden hebben met 
respect en met wederzijds vertrouwen geleid tot het geweldige resultaat, 
zoals verwoord in de brief van de minister van december 2014.  
Laten we nu samen bouwen aan de toekomst van het Berechja College in de 
volle breedte. 
 
Alles draait om vertrouwen. Ook in de politiek.  
Daar ligt een geweldige uitdaging om samen het vertrouwen in de politiek 
hier op Urk ook in 2015 verder vorm te geven. 
 
 
Ik dank u wel. 


